



Tulip Festival 2025 Activities calendar and descriptions

The Arteast Ottawa boutique will be operational from May 9th to 19th, from 10 am to 6 pm.

In addition, Arteast has planned activities for adults and children. See description and schedule below.

| Arteast member name | Activity descriptions | Cost |
|---|---|---------|
| Carole Ince | <p>Carole invites adults and children to purchase small blank relief tulip tiles, originally sculpted in clay and cast in plaster. Participants can paint their tiles on-site, bringing them to life with their favorite tulip colors. Paint and brushes provided by Carole.</p> <p>Carole invite les adultes et les enfants à acheter des petites tuiles en relief de tulipes, sculptés à l’origine en argile et coulés en plâtre. Les participants peuvent peindre sur place en s’inspirant de leurs couleurs de tulipes préférées.</p> | \$10 |
| Josie DeMeo, Clarisse Cheseaux | <p>Josie and Clarisse invite adults and children to create tulip mini-paintings. Discover and have fun with watercolour, inspired by the beautiful tulips of the festival. Materials provided by Josie and Clarisse.</p> <p>Josie et Clarisse invite les adultes et enfants à réaliser une mini peinture de tulipes. Venez découvrir et vous amuser avec l’aquarelle, tout en vous inspirant des magnifiques tulipes du festival. Matériel fourni par Josie et Clarisse.</p> | No cost |
| Marie-Pierre Asselin | <p>Sometimes all you need is a splash of colour! – Face painting for all ages. Marie-Pierre offers tulip festival-themed face/body painting for all ages. Face paint is water-based and non-toxic. Consent forms are required and will be made available.</p> <p>Parfois, il suffit d’une touche de couleur ! – Maquillage pour tous les âges. Marie-Pierre propose de la peinture faciale/corps sur le thème du festival des tulipes pour tous les âges. La peinture pour le visage est à base d’eau et non toxique. Des formulaires de consentement sont requis et seront mis à disposition.</p> | No cost |
| Rola Bleik | <p>Tulip paper craft workshop with Rola. Learn how to make beautiful, handcrafted tulip flowers using colourful paper! This hands-on session is perfect for all skill levels and is a great way to celebrate spring and nature, or simply enjoy an afternoon of crafting. Materials provided by Rola.</p> <p>Atelier de création de tulipe en papier avec Rola. Apprenez à réaliser de magnifiques tulipes fabriquées à la main en utilisant du papier coloré ! Cette séance pratique est parfaite pour tous les niveaux de compétence et constitue une excellente façon de célébrer le printemps et la nature, ou simplement de profiter d'un après-midi de bricolage. Matériel fourni par Rola.</p> | No cost |
| Julie Poulin (Ottawa Plein Aire Painters) | <p>In partnership with Arteast, the Ottawa Plein Air Painters group bring their easels and various mediums to paint the tulips “en plein air”. Come and be dazzled by the process artists use to be able to paint on location. Artists welcome art-related questions. The public have the opportunity to vote on their favorite painting. Voting takes place on Sunday, May 18th between 11 am to 2 pm at the Arteast Ottawa boutique while the finished artworks are on display.</p> | No cost |



Tulip Festival 2025 Activities calendar and descriptions

| | | |
|-------------------|--|---------|
| | <p>En partenariat avec Arteast, le groupe Ottawa Plein Air Painters apporte ses chevalets et divers médiums pour peindre les tulipes « en plein air ». Venez être ébloui par le procédé utilisé par les artistes pour peindre en plein air. Les artistes accueilleront favorablement les questions liées à l'art. Le public aura la possibilité de voter pour son œuvre préféré. Le vote aura lieu le dimanche 18 mai entre 11 h et 14 h à la boutique Arteast Ottawa pendant que les œuvres y seront exposées.</p> | |
| Elena Nahum Leroy | <p>Elena NL, an Arteast member, presents a live gouache speed-painting demo. Watch her as she creates your small painting from scratch in just 15 minutes and take home the finished piece, beautifully matted. The subjects vary, including landscapes, flowers from life, and fruits based on reference photos. Materials provided by Elena.</p> <p>Elena NL, membre d'Arteast, animera une démonstration, en direct, de 'speed-painting' à la gouache. Regardez-la créer votre petit tableau en seulement 15 minutes et rapportez à la maison l'œuvre terminée sous un passe-partout. Les sujets varient, incluant des paysages, des fleurs et des fruits basés sur des photos de référence. Matériel fourni par Elena.</p> | No cost |
| Allyson Ludtke | <p>Allyson leads the Ottawa Independent Living Resource Center (OILRC) group where several artists from the center bring a painting to life using bright colors and their talents.</p> <p>Allyson dirigera le groupe du Centre de ressources pour la vie autonome d'Ottawa (CRVAO) où plusieurs artistes du centre donneront vie à une œuvre en utilisant des couleurs vives et leurs talents.</p> | No cost |



Tulip Festival 2025 Activities calendar and descriptions

The Arteast Ottawa boutique will be operational from May 9th to 19th, from 10 am to 6 pm.

In addition, Arteast has planned activities for adults and children. See schedule below.

| Date | Time (from/to) between 10am and 6pm | Activity | Volunteer name |
|------------------|-------------------------------------|--------------------------------|----------------------|
| Friday, May 9 | 4 to 6 | Tulip tile painting | Carole Ince |
| | 11:30 to 1:30 | Speed painting | Elena Nahum Leroy |
| Saturday, May 10 | 12 to 2 | Tulip tile painting | Carole Ince |
| | 10 to 4 | Plein air painting | Julie Poulin |
| | 3 to 6 | Tulip papercraft | Rola Bleik |
| | 10 to 2 | Face painting for all ages | Marie-Pierre Asselin |
| Sunday, May 11 | 12 to 2 | Tulip tile painting | Carole Ince |
| | 10 to 4 | Plein air painting | Julie Poulin |
| | 3 to 6 | Tulip papercraft | Rola Bleik |
| | 12 to 3 | Acrylic painting demonstration | Marie-Pierre Asselin |

| Date | Time (from/to) between 10am and 6pm | Activity | Volunteer name |
|------------------|-------------------------------------|---|-----------------------------------|
| Friday, May 16 | 10 to 6 | Painting with the Ottawa Independent Living Resource Center group | Allyson Luedtke |
| Saturday, May 17 | 12 to 2 | Tulip tile painting | Carole Ince |
| | 10 to 4 | Plein Air | Julie Poulin |
| | 10 to 6 | Tulips in watercolor | Josie DeMeo and Clarisse Cheseaux |
| Sunday, May 18 | 12 to 2 | Tulip tile painting | Carole Ince |
| | 10 to 4 | Plein Air | Julie Poulin |
| | 11 to 2 | Voting for Plein Air | Julie Poulin |
| Monday, May 19 | 12 to 2 | Tulip tile painting | Carole Ince |